
 

German Centre of ITI 

Theater der Welt – A festival of ITI Germany 

29 June to 16 July, in Frankfurt am Main and Offenbach, Germany 

 

 

THEATER DER WELT is one of the major international theatre festivals in 

Germany and takes place every three years in a different German city. 

Inspired by the ITI festival Theatre of Nations, which first appeared in 

Germany in 1979 in Hamburg, THEATER DER WELT was founded by the 

German ITI Centre in 1981 and since then has presented ground-breaking 

achievements and aesthetic developments in theatre from all over the 

world.  

 

The 2023 issue is initiated, organized and implemented by the three Frankfurt cultural institutions 

Künstler*innenhaus Mousonturm, Museum Angewandte Kunst and Schauspiel Frankfurt, as well as the Offenbach 

Council Office for Cultural Management as associated partner. For the first time in the history of the festival, the 

choice of the programme directors was primarily motivated by the idea of the greatest possible change of 

perspective.  

For reading the Programme Director’s Note by Chiaki Soma, Tokyo,please click here. 

 

The German ITI Centre is organizing a festival academy with installations, workshops, talks and artistic interventions 

for young theatre artists, managers and curators, which will conclude with the ITI Germany's public annual 

conference on the theme of "Conflict & Care". With a digital installation on the archive of Theater der Welt, ITI invites 

to the Museum Angewandte Kunst, the temporary location of the ITI during the festival, to search for traces through 

forty years of festival history and to a series of public discourse events.  

 

On 8 July, following the “Ultimate Safari” performance, ITI Germany will award its 2023 Prize, which annually 

recognizes the work of transnational artists, to the group Flinn Works.  

For more information about Flinn Works, click here. 

More information about the Festival, click here.  

More information about the ITI Germany a Theater der Welt, click here. 

  

https://theaterderwelt.de/en/program_directors_note/
https://www.flinnworks.de/en/profil
https://www.flinnworks.de/en/profil
https://theaterderwelt.de/en/iti/
https://theaterderwelt.de/en/iti/


 

Centre allemand de l’ITI 

Theater der Welt – Un festival d’ITI Allemagne 

29 juin – 16 juillet, à Frankfort et à Offenbach, Allemagne 

 

 

THEATER DER WELT est l'un des principaux festivals internationaux de 

théâtre en Allemagne qui se déroule tous les trois ans dans une ville 

allemande différente. Inspiré par le festival de l'ITI « Théâtre des nations », 

qui est apparu pour la première fois en Allemagne en 1979 à Hambourg, 

THEATER DER WELT a été fondé par le Centre allemand de l'ITI en 1981 et 

présente depuis lors des réalisations révolutionnaires et des 

développements esthétiques théâtraux dans le monde entier. 

L'édition 2023 a été initiée, organisée et mise en œuvre par les trois institutions culturelles de Francfort 

Künstler*innenhaus Mousonturm, Museum Angewandte Kunst et Schauspiel Frankfurt, ainsi que par 

l'Office de gestion culturelle du Conseil municipal d'Offenbach en tant que partenaire associé. Pour la 

première fois dans l'histoire du festival, le choix des directeurs de programme a été principalement motivé 

par l'idée du plus grand changement de perspective possible. 

Pour lire la note du directeur de programme par Chiaki Soma, Tokyo, veuillez cliquer ici. 

Le Centre allemand de l'ITI organise une académie du festival avec des installations, des ateliers, des 

discussions et des interventions artistiques pour les jeunes artistes de théâtre, les directeurs et les 

conservateurs, qui se terminera par la conférence annuelle publique de l'ITI Allemagne sur le thème 

« Conflit & Bienveillance ». Avec une installation numérique sur les archives du Theater der Welt, l'ITI invite 

au Museum Angewandte Kunst, l'emplacement temporaire de l'ITI pendant le festival, à rechercher des 

traces à travers quarante ans d'histoire du festival et à une série d'événements de discours public. 

Le 8 juillet, à l'issue du spectacle Ultimate Safari, le Centre allemand de l'ITI décernera son Prix 2023, qui 

récompense chaque année le travail d'artistes transnationaux, au groupe Flinn Works. 

Pour de plus amples informations sur Flinn Works, cliquez ici.  

Pour de plus amples informations sur le Festival, cliquez ici. 

Pour de plus amples informations sur le Centre allemand de l'ITI lors du Theater der Welt, cliquez ici. 
 

https://theaterderwelt.de/en/program_directors_note/
https://www.flinnworks.de/en/profil
https://theaterderwelt.de/en/iti/
https://theaterderwelt.de/en/iti/

